
گرامیداشت یاد سردار سلیمانی
در هفته ۱۳ لیگ برتر فوتبال

سازمان لیگ فوتبال ایران در هفته سیزدهم لیگ برتر 
یاد سردار شهید سلیمانی را زنده نگه می دارد. سازمان لیگ 
فوتبال ایران به همراه فدراسیون فوتبال، بنیاد شهید و امور 
ایثارگران و هیات های فوتبال و باشگاه ها در هفته سیزدهم 
لیگ برتر مراسم فرهنگی ویژه ای برای گرامیداشت سالروز 
شهادت سپهبد حاج قاسم سلیمانی که روز جهانی مقاومت 
نام گرفته، برگزار می کند. سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال 
به همراه هیات های فوتبال استان ها و باشگاه ها، در رقابت های 
هفته سیزدهم لیگ برتر در ورزشگاه های سراسر کشور مراسم 
فرهنگی ویژه ای به پاسداش��ت رشادت های شهید سپهبد 
سلیمانی و ابومهدی المهندس برگزار خواهند کرد. در استان 
کرمان نیز یک روز قبل از مسابقات هفته سیزدهم، مسؤولان 
فدراسیون، سازمان لیگ و بنیاد شهید انقلاب اسلامی، کادر 
فنی و بازیکنان با حضور بر سر مزار شهید سلیمانی، به این 

شهید والامقام ادای احترام خواهند کرد. 

قهرمانان ورزشی مخالف عادی سازی 
روابط با اسرائیل در سال ۲۰۲۱

س��ال گذشته میلادی ورزشکاران مختلفی بودند که 
مخالف عادی سازی روابط با رژیم کودک کش صهیونیستی 

بوده اند. 
سال 2021 میلادی در حالی جمعه شب به پایان رسید 
که برخی ورزش��کاران در جهان اس��لام نام خود را برای 
همیشه ماندگار کردند؛ کسانی که هر یک به نوعی انزجار 
خود از رژیم کودک کش صهیونیس��تی را در رویدادهای 
مختلف ورزشی نشان دادند و مخالف عادی سازی روابط 
با اسرائیل بوده اند. در ادامه نگاهی گذرا به این ورزشکاران 
و روی��دادی ک��ه در آن از رویارویی ب��ا نمایندگان رژیم 

صهیونیستی امتناع کردند، خواهیم داشت.
* عبدالرحیم الطالب محمد، ش��طرنج باز 14 س��اله 
موریتانیایی برای رویارو نشدن با نماینده رژیم صهیونیستی 

از مسابقات شطرنج قهرمانی جهان کنار کشید. 
* اس��امه ابوجامع، عضو تیم  ملی تنیس اردن پس از 
رسیدن به مرحله یک چهارم نهایی مسابقات قهرمانی جهان 
در اسلوونی به خاطر اینکه با نماینده صهیونیست ها رویارو 

نشود، در این مرحله از مسابقات کناره گیری کرد. 
* عبدالرحم��ان بن عمادی، ج��ودوکار الجزایری در 
مسابقات جایزه بزرگ جودوی آنتالیای ترکیه از رویارویی 
با جودوکار رژیم صهیونیستی خودداری کرد، آن هم در 

مسابقه ای که رقابت برای کسب مدال برنز بود. 
* فتحی نوری��ن، جودوکار الجزای��ری در بازی های 
المپیک 2020 توکیو )که به دلیل شیوع کرونا در سال 
2021 برگزار شد( در حمایت از ملت مظلوم فلسطین و 
به منظور روبه رو نش��دن با نماینده رژیم صهیونیستی از 
حضور در مسابقات جودوی بازی های المپیک انصراف داد. 
* محمد عبدالرسول از سودان که طبق قرعه از پیش 
تعیین شده باید در مرحله یک شانزدهم نهایی مسابقات 
جودوی دس��ته 73- کیلوگرم به مص��اف نماینده رژیم 
صهیونیستی می رفت، از قرار گرفتن مقابل این ورزشکار 

خودداری کرد. 
*رفی��ق صیفی و رفیق هلیچ��ه 2 بازیکن تیم  ملی 
الجزایر به همراه رابح ماجر س��رمربی الجزایری به دلیل 
حضور آورام گرانت، سرمربی اسرائیلی در دیدار نمادین 
میان اسطوره های کشورهای عربی و اسطوره های فوتبال 

جهان، از حضور در این بازی انصراف دادند. 
* عبدالله مینیاتو، مبارز جوان لبنانی پس از مشخص 
ش��دن قرعه اش در مس��ابقات هنره��ای رزمی ترکیبی 
)MMA( در کش��ور بلغارستان که رویارویی با حریفی 

از رژیم صهیونیستی بود، از این مسابقات کنار کشید. 

آینده مهاجم تیم  ملی با فنرباغچه
از زبان خبرنگار ترکیه ای

خبرنگار مطرح ترکیه ای از آخرین وضعیت ستاره ایرانی 
فنرباغچه خبر داد. آینده اللهیار صیادمنش، مهاجم ملی پوش 
کشورمان و عضو باشگاه فنرباغچه ترکیه بعد از اتمام قرارداد 
قرض��ی اش با زوریای اوکراین در هال��ه ای از ابهام قرار دارد. 
صیادمنش در یک سال گذشته برای زوریا خوش درخشید 
اما با وجود عملکرد درخشان این بازیکن، مسؤولان باشگاه 
اوکراینی حاضر به پرداخت 3 میلیون یورو برای خرید دائمی 
او به فنرباغچه نشدند. قرارداد صیادمنش 20 ساله با فنرباغچه 
تا سال 2024 اعتبار دارد اما این باشگاه بتازگی سرمربی خود 
را برکنار کرد و منتظر معرفی سرمربی جدید است. در این 
زمینه »سلیم کول« خبرنگار ترکیه ای در مصاحبه تلویزیونی 
به آخرین اخبار نقل و انتقالات زمستانی فنرباغچه پرداخت و 
درباره مهاجم ایرانی گفت: اللهیار صیادمنش، مهاجم ایرانی 
فنرباغچه عملکرد خوبی در لیگ اوکراین داش��ته و در این 
ش��رایط می تواند به فنرباغچ��ه کمک کند. البته آینده این 
مهاجم جوان مبهم اس��ت چون تیم س��رمربی ندارد و باید 
منتظر ماند تا سرمربی جدید انتخاب شود. وی افزود: برای 
بازگشت صیادمنش به فنرباغچه نیاز است یکی از لژیونرهای 
تیم از لیست خارج و این بازیکن جانشینش شود. البته تاکید 
می کنم تصمیم گیرنده اصلی درباره بازگش��ت این بازیکن 

ایرانی، سرمربی جدید است و باید منتظر بمانیم.

اخبار

ورزشی

اصغر عبداللهی: رامین طباطبایی که برای ریاس��ت 4 سال 
آینده فدراسیون بسکتبال کاندیدا شده است، وعده هایی در 
4 سال ریاستش داد که همچنان در حد حرف باقی مانده و 
عملی نشده  است. پس از آنکه محمود مشحون در تاریخ 3 
آذر 13۹۶ با تاکید س��ازمان بازرسی کل کشور و به تبعیت 
از قانون منع به کارگیری بازنشستگان از ریاست فدراسیون 
بس��کتبال استعفا کرد، 23 دی 13۹۶ رامین طباطبایی به 
عنوان جایگزین او انتخاب شد تا در 4 سال گذشته هدایت 
بس��کتبال کش��ور را بر عهده بگیرد. اکنون که دوره 4 ساله 
ریاس��ت طباطبایی در فدراسیون بسکتبال به پایان رسیده 
اس��ت، اهالی این رش��ته باید در تاریخ 1۹ دی برای 4 سال 
پیش روی این رش��ته تصمیم گیری کنند؛ 4 س��الی که به 
گفته کارشناس��ان، به خاطر ش��رایط موجود در این رشته 
بسیار حیاتی است. در ادامه این مطلب،  برخی اظهار نظرات 
و وعده های رامین طباطبایی در دوران ریاس��ت 4 ساله اش 
به اختصار آمده است که می تواند بررسی نسبی از عملکرد 

او طی 4 سال گذشته باشد. 

ب�رای بانوان مربی خارج�ی می آوریم و ۲ تیم  ملی خواهیم  ■
داشت

پس از اتمام مجمع انتخاباتی فدراس��یون بس��کتبال، رامین 
طباطبایی با حضور در جمع خبرنگاران 
مدعی ش��د طی 4 سال  آینده برای تیم 
 ملی بان��وان از مربی خارجی اس��تفاده 
می کن��د و بای��د 2 تی��م  مل��ی در رده 
بزرگسالان داشت تا پشتوانه سازی شود. 
البت��ه این ادعای طباطبای��ی در حالی 
بود که تاکن��ون و با وجود اتمام دوره 4 
س��اله اش، چنین اتفاقی برای بسکتبال 

رخ نداده است. 
در تیم  ملی انسجام و اتحاد ایجاد کرده ایم ■

شاید این صحبت طباطبایی در زمان خود برای خیلی  از اهالی 
بسکتبال درست بود اما بعدها و در اردوهای آماده سازی تیم  ملی 
برای حضور در بازی های المپیک 2020 توکیو بود که خبرهای 
درگیری بازیکنان با یکدیگر و بازیکنان با کادر فنی رسانه ای شد. 

همه چیز باید درون خانواده حل شود ■
رئیس فدراس��یون بسکتبال پس از ش��کایت آوانسیان از 
ش��اهین طبع گفت در یک جامعه دانشگاهی همه چیز باید 
درون خان��واده حل ش��ود اما بعدها 
درباره ناراحتی ها و درگیری ها میان 
حامد حدادی )اس��طوره بس��کتبال 
ایران( با مهران شاهین طبع )سرمربی 
سابق تیم ملی(، شاهد آن بودیم که 
پ��ای کمیته ملی المپی��ک و وزارت 
ورزش جه��ت پادرمیان��ی و برطرف 

کردن مشکل به موضوع باز شد!
کرسی های غرب آسیا برش کافی ندارند ■

پس از آنکه کرسی های بسکتبال ایران در غرب آسیا از دست 
رفت، طباطبایی در گفت وگویی با ایسنا اعلام کرد کرسی های 
غرب آس��یا برش کافی ندارند و برای انتخابات هیأت رئیس��ه 
فیبای آس��یا کاندیدا می ش��ود که در ای��ن زمینه با »هاکوپ 
خاجیریان« نیز مشورت کرده است. پس از عدم کسب کرسی 

در هیأت رئیسه فیبای آسیا، طباطبایی بعدها اظهار کرد برای 
کرسی های انتصابی کاندیدا شده است، نه کرسی های انتخابی!

هدف ما صعود به دور دوم المپیک است ■
تیتر ب��الا صحبت های رامین طباطبایی پیش از اعزام تیم  
ملی به بازی های المپیک 2020 توکیو بود اما او بلافاصله بعد از 
اتمام مسابقات در گفت وگویی صحبت های خود را به طور کلی 
تکذیب و اعلام کرد قرار نبود تیم ملی ایران کار خارق العاده ای 

در المپیک انجام دهد.
موارد بالا از جمله مهم ترین اظهارات رئیس فدراس��یون 
بسکتبال طی 4 سال گذشته بود که جامه عمل به تن نکردند 
تا همواره حواشی زیادی در اطراف فدراسیون وجود داشته 
باشد. در کنار این موارد موضوعاتی چون ضعف در مدیریت 
منابع، نداش��تن اسپانسرهای متعدد، شرایط مالی نامناسب 
فدراسیون و... همگی از جمله مواردی بود که طباطبایی در 
انتخاب��ات وعده برطرف کردن آنها را داده بود اما آنگونه که 
باید، در این زمینه موفق عمل نکرد تا نقطه مشترک منتقدان 

بر ریاست طباطبایی باشد.

بررسی ادعاهای رئیس فدراسیون بسکتبال در ۴ سال گذشته

در سبد وعده های توخالی

زمان مسابقه سوپرجام اعلام شد
زمان مس��ابقه س��وپرجام فصل 1400-13۹۹ اعلام ش��د. مس��ابقه س��وپرجام بین 2 تیم فولاد خوزس��تان و 
پرس��پولیس روز دوش��نبه 18 بهمن رأس ساعت 1۶ برگزار می شود. ش��هر ورزشگاه میزبان این رقابت متعاقبا 
اعلام خواهد ش��د. فولاد خوزس��تان قهرمان جام حذفی و پرس��پولیس قهرمان لیگ برتر فصل گذشته هستند. 

وزنه برداری جهان در شرایط بحرانی قرار 
دارد و هر لحظه خطر حذف از بازی های 
المپیک، این رش��ته را تهدید می کند. از این رو فدراسیون 
جهان��ی ب��رای کاهش هر چه بیش��تر این خط��ر، قوانین 
س��خت گیرانه ای را در بحث مبارزه با دوپینگ وضع کرده 
است. هر گونه دوپینگ می تواند منجر به کاهش سهمیه ها 
برای المپیک 2024 پاریس شود و اگر تعداد آنها بیشتر از 
3 مورد ش��ود، کشور مربوط حضور در المپیک را از دست 
می دهد. بنابراین وزنه برداری ایران هم ماه های بسیار حساسی 
را در پیش دارد و باید کنترل دوپینگ را بیشتر کند تا مبادا 
بر اثر قصور، وزنه برداران ایران ش��انس حضور در بازی ها را 

از دس��ت بدهند. از زمانی که 
بحث مثبت ش��دن آزمایش 
یکی از وزنه برداران نوجوان در 
مسابقات جهانی مطرح شد، 
نگرانی ها نسبت به این رشته 
در داخل بیش��تر شده است 
و فدراسیون باید تغییری در 
استراتژی خود بدهد و بیشتر 
از قبل مراقب معضل دوپینگ 

باشد. کورش باقری، سرمربی اسبق تیم  ملی وزنه برداری ایران 
درباره اینکه فدراسیون وزنه برداری چگونه می تواند بیشتر 

از قب��ل با معض��ل دوپینگ 
مبارزه کند تا مش��کلی برای 
ایران پی��ش نیاید، بیان کرد: 
من فکر می کنم اینکه وقتی 
یک ورزشکار موفقیتی کسب 
می کند، کادر فنی، فدراسیون، 
ارگان ها و نهادها این موفقیت 
را از خود می دانند، زمانی هم 
که مشکلی به وجود می آید، 
هم��ه آنه��ا دخیل هس��تند. م��ا باید به ج��ای مچ گیری، 
دست گیری کنیم و نمی توانیم با پاک کردن صورت مساله 

مشکل را حل کنیم. باید بپذیریم این مساله سال های سال 
است وجود دارد و با توجه به جذابیتی که مدال آوری دارد، 
خیلی از ورزش��کاران عامدانه یا سهوی درگیر این مشکل 
می شوند. او ادامه داد: نیاز است هماهنگی بیشتری بین کادر 
فنی، فدراسیون وزنه برداری و فدراسیون پزشکی- ورزشی 
ش��کل بگیرد تا این مشکل به حداقل برسد. آنها می توانند 
ورزشکار را اقناع کنند که بدون دوپینگ هم می توان جلو 
رفت و قهرمان ش��د، باید همکاری و همدلی بیشتری بین 
کادر فنی، فدراسیون و فدراسیون پزشکی- ورزشی وجود 
داشته باش��د تا بتوانیم بدون مشکل و با سهمیه کامل در 

المپیک 2024 پاریس حضور داشته باشیم. 

دوپینگ، معضل جدی وزنه برداری ایران برای المپیک ۲۰۲۴ 

کورش باقری: به جای مچ گیری، دست گیری کنیم
گزارش

  اس�تقلال توانس�ت به یک برد دیگر آن ه�م مقابل تیم 
نکونام دس�ت پیدا کند و در صدر باقی بماند؛ تحلیل ش�ما 

از این بازی چیست؟
با توجه به تدابیر دفاعی که تیم فولاد اندیشیده بود، بازی 
س��ختی بود. رس��یدن به گل در این دیدار سخت شده بود، 
در واقع راه های گلزنی ارس��ال از جناحین و ش��وت زنی بود 
که در نهایت اس��تقلال توانست با شوت به گل برسد. یکی 
از ن��کات بازی هم این ب��ود که هافبک ها و مدافعان کناری 
ما نتوانس��تند بازیکنان حریف را دور بزنن��د و روی دروازه 

ارسالی داشته باشند. 
  ب�ازی چنگ�ی به دل نزد اما حداقل ی�ک گل زیبا در این 

دیدار دیدیم. 
بازی هایی که تفکرات و تاکتیک 2 تیم به هم نزدیک است، 
زیبا نمی ش��ود. وقتی بازیکنان در دفاع کم اشتباه هستند و 
در وسط زمین پرتراکم ظاهر می شوند، معمولا بازی قشنگ 
از آب درنمی آید، بویژه در فوتبال ما که مثل اروپا س��رعت 

بازی بالا نیس��ت. همان یک گل خوب بود که باعث ش��د از 
کسل کننده بودن بازی بکاهد و همه را به وجد بیاورد. 

  عملکرد خارجی های استقلال را چطور ارزیابی می کنید؟
من فکر می کنم این 2 بازیکن زمان بیش��تری لازم دارند. 
همیشه اینطور نیست که یک بازیکن خوب وقتی از یک تیم 
به تیم دیگری می رود، از همان ابتدا ستاره زمین شود. شرایط 
اقلیمی، زبان و... تأثیرگذار است و سخت است که بازیکن سریع 
با ش��رایط جدید وفق پیدا کند. مگر آن بازیکن ستاره باشد 
که بتواند خودش را از همان ابتدا آماده نشان دهد و در تیم 
جا بیفتد. یک مقداری هم نوع بازی شان در پست های دیگر 
در عملکردشان تأثیر گذاشته است. مثلا یامگا وقتی از دروازه 
حریف دور می شود، اثرگذاری اش کم می شود. البته استقلال 
س��انتر از جناحین ندارد و بازیکنان چپ و راست تیم ارسال  
ندارند، در این بین مانده ام چرا مهاجمان قدبلند خریدیم! ما 
هنوز روی ارسال ها مشکل داریم اما به هر حال یامگا بازیکن 

باهوشی است. 

  بیشتر گل های استقلال را مدافعان و هافبک های این تیم 
به ثمر رسانده اند؛ این نشان از ضعف خط حمله تیم است یا 

نبود یک هافبک طراح؟
ه��ر دو؛ به هر حال مهاجمانی که اس��تقلال دارد خوب 
هس��تند اما ششدانگ نیس��تند. آنها پا به توپ، دریبل زن و 
ضربه زن نیس��تند. البته این مشکل را تنها استقلال ندارد، 
ما کلا در فوتبال مان چنین بازیکنانی با این خصوصیات کم 
داریم. نبود هافبک طراح سال هاس��ت حلقه مفقوده تیم ما 
است. باید در پایه ها به فکر حل این مشکل باشیم که وضعیت 

پایه ها هم مشخص است که کسی پیگیر تیم ها نیست. 
  خط دفاع اس�تقلال خیلی خوب عمل کرده اما همچنان 

موقعیت به حریفان می دهد که می تواند مشکل ساز شود. 
اگر از نظر آمار صحبت کنیم، دفاع استقلال خوب عمل 
کرده اس��ت ام��ا یک جاهایی به حری��ف موقعیت می دهد. 
س��یاوش یزدانی این فصل خیلی خوب در خط دفاع حاضر 
ش��ده اما محمدحسین مرادمند خیلی خطا می کند. در هر 

ص��ورت همین که تی��م گل نخورده باعث ش��ده مدافعان 
استقلال با اعتماد به نفس بیشتری به زمین بروند. 

  با توجه به شکست های متوالی سپاهان و بازی های پرنوسان 
پرسپولیس، استقلال امسال می تواند به قهرمانی دست پیدا کند؟

استقلال امسال منجسم تر شده است. البته مجیدی هم هنوز به 
شرایط ایده آلی که مدنظرش است، نرسیده اما به نظرم تا اینجای 
لیگ استقلال بهتر از دیگر مدعیان کار کرده است. اگر حاشیه 
از تیم دور باش��د و مصدومیت ها گریبانگیر تیم نشود، استقلال 
می تواند قهرمان این فصل شود. البته مطمئن باشید تیمی مثل 
سپاهان به بازی ها بازمی گردد، چون مهره های خیلی خوبی دارد. 
  مدیریت مصطفی آجورلو را در باشگاه استقلال چطور دیدید؟

وقتی یک تیم موفق است، رأس آن مهم ترین نقش را داشته 
است. آجورلو حسنی که داشته این بوده است که علاوه بر جمع 
کردن حواش��ی تیم، به کادرفنی اعتماد  به نفس داده اس��ت. این 
مهم ترین فاکتور می تواند باشد. این مدت هم علیه کادرفنی مصاحبه 

نکرده است. از سویی او در مسائل فنی هم دخالتی نمی کند.

زه�ره فلاح زاده: تیم فوتبال اس�تقلال ته�ران در هفته 
دوازدهم لیگ برتر برابر میهمان خود فولاد خوزستان به 
برتری رس�ید تا صدرنشینی اش را تثبیت کند. از سویی 
آبی ها در این دیدار نیز دروازه خود را بسته نگه داشتند. 
در این میان هر چند باز هم بازیکنی در پست هافبک جور 
گلزنی مهاجمان را کش�ید اما شاگردان مجیدی در حال 
حاضر در بهترین فرم ممکن قرار دارند. »وطن امروز« برای 
بررسی وضعیت استقلال و تحلیل دیدار استقلال - فولاد 

سراغ هاشم حیدری، پیشکسوت آبی ها رفته است. 

بررسی شرایط آبی پوشان پایتخت در گفت وگوی »وطن امروز« با هاشم حیدری

استقلال شانس اول قهرمانی است

یکشنبه ۱۲ دی ۱۴۰۰
وطن امروز     شماره ۳۳9۱


